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Naše obec měla od roku 2017 zpracovaný Strategický plán 
rozvoje obce, který zastupitelstvo obce aktualizovalo na 
období let 2019 až 2022. Konkrétní projekty, které jsme 
měli v tomto plánu uvedeny, jsme se snažili postupně 
realizovat podle reálných možností obce.      

Nyní na začátku dalšího volebního období máme 
příležitost se zamyslet a definovat prioritní oblasti 
rozvoje naší obce.  Na každém zasedání zastupitelstva 
obce, které se uskutečnilo od prvního ustavujícího 
zasedání, jsme diskutovali o problematice zpracování 
Programu rozvoje obce. Názory na to, jak postupovat 
můžeme a máme různé, ale všichni si uvědomujeme, že 
pro obec je důležité, aby měla zpracován základní 
koncepční dokument pro řízení svého rozvoje. Takovým 
dokumentem může být právě Program rozvoje obce, který 
může definovat priority pro následující období. Bude 
vycházet z analýzy a zhodnocení současného stavu a 
zohlední názory obyvatel. Dokument bude sloužit jako 
podklad pro činnost vedení obce a pro přípravu projektů a 
rozvojových aktivit v obci. 

Proto jsme nakonec po uskutečnění veřejné diskuze s 
občany a po diskuzích na zasedáních zastupitelstva obce 
vybrali odborného zpracovatele, se kterým budeme 
spolupracovat na přípravě nového strategického 
dokumentu.  

Jedním z prvních kroků je zjištění vašich názorů formou 
dotazníkového šetření. V uplynulých dnech jsme do 
vašich poštovních schránek doručili Dotazník k Programu 
rozvoje obce Jezeřany-Maršovice se žádostí o jeho 
vyplnění v termínu do 7. 4. 2023. Děkuji všem kdo si našli 
čas a dotazník, ať již v tištěné podobě či elektronicky 
vyplnili a doručili do schránky obecního úřadu či odeslali 
na internetu.  

Ti z vás, kteří vyplnění dotazníku odložili a následně na to 
zapomněli, bych rád požádal, abyste tak ještě do 
Velikonočních svátků učinili. Dotazník můžete vyplnit 
nejlépe elektronicky na odkazu 

https://www.survio.com/survey/d/H4M7Z8B8D1Z1W2D8L  

nebo si dotazník můžete stáhnout na internetových 
stránkách obce 

http://www.jezerany-marsovice.cz/zpravy-zvesti-drby/
program-rozvoje-o9bce-dotaznikove-setreni.html,  

vytisknout nebo si ho ještě můžeme vyzvednout na 
obecním úřadě.  

Vyplněním dotazníku ukazujete, že vám život v obci a její 
další rozvoj nejsou lhostejné. 

Vážení spoluobčané,  
dovolte mi, abych Vám jménem svým, jménem 
obecního zastupitelstva a jménem pracovníků obce 
popřál příjemné prožití velikonočních svátků a 
krásné jaro. 

Ing. Petr Slavík, starosta 

OBSAH                                                               ÚVODNÍ SLOVO

Autorkou fotografií v galerii MASOPUST 2023, ŠKOLNÍ 
PLES a DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL je paní Michaela 
Rokosová. 

Uzávěrka příštího - 121. Zpravodaje občanů Jezeřan a 
Maršovic je středa 14. 6. 2023.

https://www.survio.com/survey/d/H4M7Z8B8D1Z1W2D8L
http://www.jezerany-marsovice.cz/zpravy-zvesti-drby/program-rozvoje-o9bce-dotaznikove-setreni.html
http://www.jezerany-marsovice.cz/zpravy-zvesti-drby/program-rozvoje-o9bce-dotaznikove-setreni.html
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„Smrtko, smrtko milá, kdes tak dlouho byla…“ 
 K tradici „smrtolky“ v J-M 

O páté neděli postní – 26. března – se v naší obci 
uskutečnila první obchůzka se smrtolkou. Její obnovení 
mohlo vyvolat různé otázky s tradicí spojené: Je vůbec 
obchůzka se smrtkou v Jezeřanech a Maršovicích věcí 
tradice? Vracíme se k něčemu, co v našem regionu nikdy 
nebylo? Má smysl „obnovovat“ dávno zaniklé tradice? 
Odpovědi na tyto otázky bychom rádi nabídli k diskuzi v 
tomto příspěvku. Budeme se věnovat jak tradici samotné a 
jejímu historickému významu, tak i motivaci k obnovení 
kdysi rituální obchůzky. 
Pátá neděle postní se v lidové tradici nazývá nedělí 
Smrtnou. Původ tohoto jména snad souvisí se starou 
liturgickou praxí této neděle, nazývané podle úvodní 
antifony Judica či Dominica de passione (tedy Neděle 
utrpení). Součástí liturgických textů bylo evangelní čtení z 
8. kapitoly Janova evangelia, kde je poprvé zmiňován 
pokus židů zabít Ježíše ukamenováním. Tato zmínka spolu 
s velmi vážným a smutným charakterem této neděle, která 
již naznačovala brzké Ježíšovo utrpení snad stojí za oním 
názvem.  
V západoslovanské lidové tradici, sahající hluboko do 
předkřesťanských dob, se tato neděle stala jedním ze 
středobodů jarního obyčejového cyklu. Toho dne totiž 
„končí“ zima, vynášela se Morana a do vsi se přinášelo 
léto. Zvyk odráží starý mytologický motiv: končí vláda 
nepříjemné, nevlídné a nebezpečné zimy, která je však 
nutná jako doba, kdy země odpočívá, aby načerpala sílu 
pro příští úrodu – ztělesněné bohyní Moranou a na 
křídlech stěhovavých ptáků přilétá mladá bohyně jara 
Lelja („Děťátko“). Stará bohyně odplouvá po vodě do 
podsvětní říše, aby očekávala čas svého návratu v době, 
kdy se začnou zkracovat dny a nastane chladné kralování 
drsné zimy (proto se mnohdy hořící figurína smrtky házela 
do vody). Mladá vládkyně jara přichází jako malé děťátko a 
je mnohdy symbolizována zeleným stromečkem na konci 
průvodu s Moranou/smrtkou/smrtolkou. 

Nejstarší zprávy o tomto obyčeji pochází z roku 1366, kdy 
synoda konaná v Praze popisuje zvyk vynášet na jaře z 
obce postavu, představující smrt, za doprovodu zpěvů a 
her ji přinést k řece, kde je za velkého křiku utopena a lidé 
se jí vysmívají, že už jim nemůže uškodit. Ze zápisu 
vyplývá velká oblíbenost obyčeje, a to jak mezi laiky, tak 
duchovenstvem. Popěvky a rituály doprovázející tento 
zvyk odsoudila synoda jako pověrečné a přikázala kněžím, 
aby těm, kdo se ho účastní, zabránili v přístupu ke 
svátostem, dokud jim arcibiskup nestanoví vhodnou 
pokání. Podobné zápovědi byly vydány i v roce 1384. 
V praxi celý zvyk vypadal tak, že dospělé, neprovdané 
dívky ve věku 18 – 20 let procházely vesnicí s figurínou 
„smrtolky“, zpívali píseň, zastavovali se v jednotlivých 
domácnostech, aby přinesly požehnání. Zvyk byl tedy ryze 
dívčí záležitostí. Na konci obchůzky byla pak figurína 
rituálně zničena (většinou spálena, nebo tam, kde vesnicí 

protékala potok či řeka, hozena do vody). Tento zvyk byl 
vlastní celému moravsky mluvícímu prostoru Znojemska, 
Moravskokrumlovska či blízkého západního Brněnska 
(samozřejmě byl obecně rozšířený v českojazyčném 
prostředí vůbec – střední, západní Morava a jižní či 
západní Čechy). Našli bychom odlišnosti, které však 
obecně známý scénář nijak nenarušovaly. Je třeba ještě 
dodat, že na sklonku 19. století v souvislosti se vznikem 
občanské společnosti a sekularizací, kdy starý obyčej, 
kterému byl připisován důležitý význam (zajištění hojné 
úrody), přestal svou úlohu postupně naplňovat a změnil se 
na pouhou zábavu děvčátek a dospívajících dívek. 

Nám nejblíže se v paměti dochoval tento obyčej v 
Trboušanech a v Bohuticích.  
V Trboušanech chodila na Smrtnou neděli děvčata ve věku 
od čtyř do čtrnácti let „o Smrtku“. Vše zařizovaly nejstarší 
dívky. Když dívky vychodily školu, obchůzky se už nadále 
neúčastnily. Smrtka se strojila v domě některého ze 
starších děvčat. Byla to velká loutka, jejíž kostru tvořily 
dvě překřížené tyče se slaměnými došky, na které 
připevnily hlavu s naznačeným obličejem, navlékly 
košilku, červenou sukni a zástěru. Na hlavě byl uvázaný 
šátek, loutka přikrášlena pentlemi a kolem krku korály z 
vyfouknutých vajec, některých i husích. Nejstarší 
pamětnice slýchávaly, že se smrtka, vlastně nastrojený 
došek slámy, utopil v místním potoce, u vrby. Smrtka se do 
vody tedy vhodila i při filmování obyčeje v roce 1947. 
Později se Smrtka již neničila, ale uschovala v některém 
domě až do příštího roku. V posledních letech existence 
obyčeje mívala Smrtka bílou spodnici, bílou zástěru a 
sukni z jednotlivých mašlí.  

Obchůzka začínala po nedělním obědě. Děvčata se v 
poledne sešla u prvního domu ve Štóralově (čp. 1) a odtud 
obešly dědinu pěkně dokola. Dívky přitom bez přestávky 
zpívaly dvě písničky, první se svižnější a druhou s táhlejší 
melodií: 

Smrtko, smrtko milá, 
kdes tak dlouho byla? 
U studánky, u rubánky, 

TRADICE A SOUČASNOST

Smrtolka v Trboušanech
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ruce nohy myla. 
Číms je utírala? 
Lístečkem, lístečkem, 
červeným šátečkem. 

Skoč, panenko, do vody 
pro ty zlaté jahody. 
Proč bych já tam skákala,  
své šatečky máchala? 
Kde bych je sušila? 
U paní nahoře, 
v té zlaté komoře. 
Pán mele mouku v bílém klobouku, 
paní mele krupici v popelavé čepici. 

Fijala, růže,  
kvésti nemůže, 
až jí sám Pán Bůh 
z nebe pomůže. 
Pomož jí Bože, 
svatá Markéto, 
dej nám dobré léto 
na pšeničku, na žito. 
Až to všechno požneme, 
dožínky mít budeme, 
tralalalala. 

Druhá píseň: 

Smrtná neděle, kams klíče dala? 
Dala jsem je dala svatému Jiří. 
Svatý Jiří vstal, zem odemykal, 
aby tráva rostla, tráva zelená. 
Tráva zelení, fijala modrá, 
všelijaké kvítí na věnečky víti, 
kvítkem rozkvétá. 
A vy, voziči, šlehejte biči, 
koně vyvádějte, kočár zapřahejte, 
pro paní jeďte. 
Pro paní jeli, všichni hleděli, 
co to za panenku, překrásnou hraběnku 
v kočáře sedí. 
V kočáře sedí, pěkně si hledí. 
Jak do kapsy sáhla, zlatý groš vytáhla,  
nám ho daruje. 

Zdá se, že písničky mohly v minulosti doplňovat průběh 
dvou částí obchůzky: se smrtkou k vodě a s létem, zřejmě 
zeleným stromkem po vsi a po koledě. Když dívky 
dozpívaly, byly podarovány koledou. Nosily proto košíčky 
na vejce, konvičky na mléko, tašky na cukr, mouku či sůl a 
pokladničku na peníze. Na konci obchůzky se děvčata 
sešla u maminky jedné ze starších děvčat a přichystaly si z 
vybraných darů hostinu: míchaná vejce, kterým se 
přezdívalo „mazanec“, střihánky (boží milosti), piškotový 
cvíboch a čaj. Co z vybraných darů zůstalo, to se prodalo. 
Později hostiny maminky děvčat pořádávaly v sále 
kulturního domu. Zábavu občas zpestřila i hudba z 
gramofonu a skončila obvykle v nedělní podvečer. 
„Pokrokové“ vedení obce tento starobylý zvyk v 50. letech 
20. století označilo za žebrání a de facto zakázalo. K tomu 
s v e l k o u p r a v děp o d o b n o s t í p ř i s pě l o , že čá s t 
vykoledovaných peněz dívky věnovaly na odsloužení mše 

svaté za mládence, panny a padlé vojíny z Trboušan v 
dolnokounickém farním kostele o Velikonočním pondělku. 
Se smrtkou se přestalo chodit v roce 1961.  

O obchůzce se Smrtkou v Bohuticích víme jen díky dvěma 
etnografkám Moravského zemského muzea, PhDr. 
Miroslavě Ludvíkové a PhDr. Evě Večerkové. Na jejich 
dotazy odpovídali Františka Jonášová (*1882), Agáta 
Halíková (*1882) a Karel Čepera (*1914). Smrtolka byla 
celá v bílém, ozdobená pestrobarevnými stužkami a na 
hlavičce měla červený šáteček: „Byla to pěkná velká 
nastrojená panna“. I bohutická děvčata byla nastrojená 
jako „druženke“. Měla černé kacabajky a bílé naškrobené 
sukně. Šlo o mladé dívky ve věku od 18 do 20 let. Ty 
chodily pohromadě v jedné skupině: „Nezáleželo na tom, 
jsou-li z chalupy nebo ze selskýho“. S obchůzkou jim podle 
A. Halíkové pomáhala „Kellnerka“ z Dobřínska. Jinak ale 
vše stálo na bedrech děvčat.  Podle A. Halíkové zpívaly: 
„Smrtelná neděla, kam se nám poděla, u studánky, u 
rubánky, se nám ztratila“. Podle F. Jonášové „Smrtelná 
neděla, kam si se poděla, u studánky, u rubánky, tam své 
kosti složila“.  Obě babičky však přiznaly, že si z dětství 
text nepamatují a samy se Smrtkou už neobcházely. 
Smrtku nosily dívky po dědině a vybíraly dary: vejce, 
peníze, sádlo, „co kdo dal”. Na konci obchůzky v 80. letech 
19. století Smrtku topily v potoce. Ve 20. letech 20. století 
ji podle K. Čepery pochovávaly. Malá děvčátka za nimi 
pobíhala podobně, jako běhávaly děti za maškarami o 
ostatcích. O tom, jak se obchůzka změnila z vážného 
obřadu na pouhou koledu, svědčí výpověď K. Čepery vážící 
se k roku 1925: „Byly to školačky a se Smrtkou nechodily 
pravidelně, za mě chodily jen jednou”. Obchůzka tedy 
podle všeho zcela zanikla téhož roku, a to již po víceleté 
odmlce. Zprávy o obchůzce se Smrtkou z Vedrovic chybí. 
Zcela jistě ji tu však dříve znali. Jak z Bohutic, tak z 
Vedrovic máme totiž doloženou letniční obchůzku 
královniček, která na Smrtnou neděli v podstatě 
navazovala. 

Výše uvedené popisy obchůzky se smrtolkou vycházejí z 
výzkumů etnografa Jihomoravského muzea ve Znojmě 
Jiřího Mačudy. Ten rovněž doporučil, že v případě záměru 
smrtolku zrealizovat, lze použít píseň z Trboušan a 
figurínu zhotovit podle smrtolky z Petrovic, kde je tradice 
stále živá.  

Děvčátka se smrtolkou v Jamolicích 2022
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Otázkou není, zda tradice vynášení v našich obcích 
existovala. Zde panuje jednoznačné přesvědčení o tom, že 
zvyk byl živý po celá staletí, nebyl však zachycen žádným 
z národopisných výzkumů před tím, než zcela zanikl. Je 
tedy škoda, že nadšenci pro lidovou kulturu v 19. století, 
jakými byli František Sušil (působil jako kaplan v 
Olbramovicích v polovině 19. století) či František Bartoš, 
který prováděl v 80. letech 19. století důkladný výzkum v 
sousedních Vedrovicích, do Jezeřan a Maršovic nezavítali. 
Jako nejpravděpodobnější příčina zániku tradice se jeví 
vliv německojazyčného centra farnosti – Loděnic. 
Moravští Němci tradici smrtolky neznali, své vykonali asi i 
loděničtí duchovní mluvící německým jazykem, kteří v 19. 
století upozorňovali na pohanskou minulost zvyku a 
snažili se jej jako starobylou pověru a žebrání vykořenit.  

K obnově pak přispěla i iniciativa učitelek naší školy, které 
se 8. října minulého roku účastnily semináře Národního 
ústavu lidové kultury ve Strážnici s názvem Od tradic do 
lavic. Pracovníci NÚLK pedagogy mimo jiné vyzvali i k 
oživování zaniklých tradic moravských obcí. K obnově 
smrtolky tak zbýval jen krůček. Věříme, že se letošní první 
ročník smrtolky v Jezeřanech-Maršovicích líbil, že si ho 
především užila děvčátka a děvčata, jejichž doménou vždy 
byl a nezbývá než doufat, že natrvalo zakoření mezi 
lidovými tradicemi naší krásné vesnice. Děkujeme všem, 
kteří smrtolku připravovali, kteří se jakýmkoli způsobem 
zapojili a děvčátkům, že se svého úkolu se ctí ujala. V 
neposlední řadě patří dík i všem, kteří děvčátka se 
smrtolkou vlídně přijali a pohostili. 

Petr Eckl  

Obchůzka se smrtolkou v J-M 2023
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Ze zasedání ZO J-M č. 08/2022 
 konaného dne 14. 12. 2022  

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen „ZO“) 
v 17:00 hod. ZO usnášeníschopné a je přítomno 7 členů ZO. 

Ad. 01: Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, 
námitky proti zápisu 

Usnesení č. 01/08/2022 
ZO J-M schvaluje následující pořad jednání Zasedání ZO 
J-M č. 08/2022 
01. Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, 
námitky proti zápisu 
02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 
03. Zpráva o činnosti 
04. Žádosti občanů a organizací  
a) Stanislav Procházka, žádost o odkoupení části pozemku 
(p. č. 1487/3, v k. ú. Maršovice), 
b) Jan Ulreich, žádost o odkoupení části pozemku (p. č. 
1487/3 v k. ú. Maršovice), 
c) Jan Ulreich, žádost o pronájem části pozemku (p. č. 
1487/3 v k. ú. Maršovice) za účelem dočasného vybudování 
dětského hřiště 
05. Dotace z rozpočtu obce pro rok 2022 
a) MS SOBOTKA, žádost o změnu předmětu realizované 
akce 
b) Římskokatolická farnost Loděnice, žádost o změnu 
realizované akce   
06. DSO Moravskokrumlovsko, spoluúčast na projektu 
komunální technika, smlouva o bezúplatném převodu 
majetku (mulčovač) 
07. Aktuální problematika, SPRO, investiční priority pro 
následující období 
08. Rozpočet obce na rok 2023 
09. Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 2024 - 
2025 
10. Rozpočtové opatření č. 11/2022 
11. Diskuse 
12. Ukončení 

Starosta jako zapisovatele určil OČ a jako ověřovatele navrhl 
PB a DT.  

Usnesení č. 02/08/2022 
ZO J-M schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání ZO J-
M č. 08/2022 Petra Bednáře a Ing. Davida Tesaře. 

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 

Ad 03. Zpráva o činnosti 

Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO: 

Lesní hospodářství, těžba 2022, projekt 2023 
V letošním roce realizovány prořezávky na 0,47 ha lesa a 
nahodilá těžba celkem 153,9 m3, z toho 127,7 m3 palivového 

dřeva a 23,4 m3 kulatiny dub. Pro rok 2022 byla zvýšena ceny 
dřeva na 1 800 Kč za m3, cena kulatiny stanovena nebyla a je 
navrhováno stanovit cenu na 3 800 Kč za m3. Bohužel, zájem 
nebylo možno uspokojit v plném rozsahu, proto byly dodávky 
kráceny a zájemci, kteří nebyli uspokojeni letos, budou 
zařazeni přednostně do seznamu pro rok příští.  
Co se týká vyčištění lesa od ponechaného dřeva (větví) a 
klestí, je dle sdělení OLH možno uspokojit cca 7 zájemců, 
kteří by uhradili symbolický poplatek cca 100 Kč za m3 klestí, 
resp. vymezenou plochu. Zájemci o klestí z obecního lesa 
budou osloveni místním rozhlasem a na www obce a plocha 
pro čištění jim bude vyčleněna OLH do konce roku.   
Pro rok 2023 se předpokládají práce v obecních lesích v 
rozsahu prořezávky na rozloze 2,91 ha a těžba 150 m3 dřeva.  

Usnesení č. 03/08/2022   
ZO J-M ukládá starostovi, aby v rámci Projektu 2022, 
realizoval 
a) prodej kulatiny dubu za cenu 3 800 Kč za m3, která byla 
vyčleněna při předmýtní nahodilé těžbě, 
b) vyčištění lesa od klestí po těžbě oslovenými zájemci, s 
tím že části lesa budou zájemcům vyčleněny odborným 
lesním hospodářem, za cena 100 Kč za m3  dřeva z klestí. 

Usnesení č. 04/08/2022  
ZO J-M schvaluje Projekt 2023 týkající se prací v obecních 
lesích a pokračování spolupráce se současným 
dodavatelem prací v obecních lesích. 

Nadstandard dopravní obslužnosti IDS JMK na rok 2023 

Obec přispívá na nadstandard dopravní obslužnosti IDS JMK, 
jedná se o linku 446 a spoje č. 6 a 7 z důvodu, aby žáci ZŠ v 
Loděnicích z J-M, kteří končí vyučování 15:15 hod., nemuseli 
čekat v Loděnicích až do 16:10 hod., kdy jede spoj č. 8 z 
Loděnic do MK. Výše nadstandardu pro rok 2023  činí 38 291 
Kč. Zároveň obec na základě Smlouvy o zajištění financování 
systému IDS JMK ze dne 25. 9. 2006 a dalších dodatků 
přispívá částkou 100 Kč na jednoho obyvatele a rok, pro rok 
2023 činí příspěvek obce 78 300 Kč.  
BK poznamenala, že spoj, který jede následně jako 
pravidelná linka 446 z Loděnic do MK v 16:00 hod. (v J-M je v 
16:06 hod.), je málo vytížený. Navrhla proto, aby byl spoj č. 6 
zahrnut do pravidelného jízdního řádu, tedy ne jako 
nadstandard, který by obec musela hradit a pokračoval 
plynule do Moravského Krumlova.  Spoj č. 7 a č. 8 by pak bylo 
možné zrušit.  

Usnesení č. 05/08/2022  
ZO J-M schvaluje financování systému IDS JMK mezi Obcí 
J-M a JMK za účelem zajištění nadstandardu dopravní 
obslužnosti IDS JMK na lince 446 (Moravský Krumlov - 
Loděnice) pro rok 2023 ve výši 38 291 Kč. 

Odpadové hospodářství obce 
Navýšení kontejnerů na bioodpad je možno vyčíslit finančně, 
při navýšení o 5 kontejnerů, na částku (9 570 Kč bez DPH za 
1 kus) 58 000 Kč. V následné diskusi  bylo dohodnuto, že obec 
požádá svozovou společnost o změnu četnosti svozu papíru 

ZE ZASTUPITELSTVA OBCE
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od domů, tak aby se svoz uskutečnil v termínu 1x za měsíc, od 
nejbližšího možného termínu. Ostatní svozy zůstanou beze 
změny. Co se týká navýšení kontejnerů na bioodpad, došlo k 
dohodě, že jejich množství na stanovištích se měnit nebude, 
svoz ze sportovního areálu bude realizován stejně jako v 
letošním roce, ve spolupráci se společností AGROSPOL.  
Znovu byla zmíněna problematika pálení trávy a bioodpadu v 
zahradách v lokalitě v Maršovicích na výhoně, který 
nadměrně obtěžuje občany bydlící v jihovýchodním směru. 
Návrh na přistavení kontejnerů ke hřbitovu nebyl ze strany 
ZO podpořen, zejména z důvodu odkládání i jiného 
nevhodného materiálu, stejně tak zř ízení obecní 
kompostárny. 
MH upozornil na to, že pořízení techniky na kompostování je 
velmi finančně náročné, je třeba se tomu věnovat i po 
odborné stránce.  
OČ navrhl zakoupení kontejneru na traktorový nosič 
kontejnerů a nabídnout jeho využití v daných termínech 
občanům k odstranění bioodpadu ze zahrad tak, aby bylo co 
nejvíce omezeno pálení trávy.  
Zároveň zazněla připomínka k přeplněnosti kontejnerů na 
sběrných místech a nepořádek tvořený odpady v jejich okolí. 
Starosta uvedl, že pracovník obce provádí pravidelnou 
údržbu a úklid sběrných míst a okolí a že je to způsobeno 
zejména neukázněnými uživateli a původci odpadu, kteří 
nevyužívají třídění odpadů v domácnostech. 
OČ uvedl, zda by nebylo vhodné jednat ohledně omezení 
sběrných míst v obci a jejich redukování např. na jedno a 
jednat o spolupráci s Jednotou a případným využitím jejich 
dvoru za prodejnou.    

Ad. 04: Žádosti občanů a organizací 
a) Stanislav Procházka, žádost o odkoupení části 
pozemku p. č. 1487/3, v k. ú. Maršovice 
Tato část pozemku je situována před budovou na pozemku p. 
č. st. 215 a důvodem žádosti je sjednocení uliční čáry a 
navázání dlážděnou plochou na obcí prodávaný pozemek 
před sousední budovou p. č. st. 247. 

Usnesení č. 06/08/2022  
ZO J-M schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 
část pozemku p. č. 1487/3, cca 20 m2, ostatní plocha, v k.ú. 
Maršovice. 

b) Jan Ulreich, žádost o odkoupení části pozemku p. č. 
1487/3 v k. ú. Maršovice 
Tuto část pozemku využívá Penzion Sklep jako plochu terasy. 

Usnesení č. 07/08/2022  
ZO J-M schvaluje záměr obce prodat nemovitý majetek, 
část pozemku p. č. 1487/3, cca 8 m2, ostatní plocha, v k.ú. 
Maršovice. 

c) Jan Ulreich, žádost o pronájem části pozemku (p. č. 
1487/3 v k. ú. Maršovice) za účelem dočasného 
vybudování dětského hřiště 
Jedná se o dočasného vybudování dětského hřiště, osazení 
herních prvků pro potřeby hostů Penzionu s možností 
veřejného využití. 
Byl vznesen dotaz na cenu pronájmu a údržbu dětského 
hřiště. Starosta uvedl, že by mohl být pronájem symbolický s 

tím, že údržbu hřiště by na svoje náklady prováděl nájemce, 
který by hradil i náklady revizí herních prvků, které by ale 
realizovala obec prostřednictvím oprávněné osoby takové 
kontroly provádět.  

Usnesení č. 08/08/2022  
ZO J-M schvaluje záměr obce pronajmout nemovitý 
majetek, část pozemku p. č. 1487/3, cca 80 m2, ostatní 
plocha, v k.ú. Maršovice. 

Ad. 05: Dotace z rozpočtu obce pro rok 2022 

a) MS SOBOTKA, žádost o změnu předmětu realizované 
akce 
MS SOBOTKA J-M, z.s. podala žádost týkající se změny 
specifikace v dotované akci „Zakoupení zařízení“, kdy v 
žádosti bylo uvedeno zakoupení automatické vrhačky 
asfaltových holubů a mulčovače za malotraktor a s ohledem 
na zvýšení ceny mulčovače by žadatel chtěl zakoupit 
transportní box za malotraktor.  

Usnesení č. 09/08/2022  
ZO J-M schvaluje použití finanční dotace z rozpočtu obce 
na rok 2022 pro MS SOBOTKA Jezeřany-Maršovice, z.s., ve 
výši 24 000 Kč, na realizaci změny projektu „Zakoupení 
zařízení“, kdy místo mulčovače bude pořízen transportní 
box. 

b) Římskokatolická farnost Loděnice, žádost o změnu 
realizované akce 
ŘF Loděnice podala žádost, týkající se poskytnuté dotace z 
rozpočtu obce na rok 2022 ve výši 48 000 Kč s tím, že žadatel 
přehodnotil svoje záměry a rozhodl se v roce 2023 realizovat 
opravu varhan v kostele sv. Cyrila a Metoděje v J-M a sdružit 
co nejvíce finančních prostředků. Rozhodl se, že v letošním 
roce dotaci čerpat nebude a požádal, aby ZO při poskytování 
dotace pro rok 2023 zohlednilo tuto skutečnost.  
PE(o) informoval o historii varhan v místním kostele a jejich 
současném stavu s tím, že jejich rekonstrukce je žádoucí a 
požádal ZO o podporu při finančním zajištění opravy.  

Usnesení č. 10/08/2022  
ZO J-M bere na vědomí důvody nevyčerpání finanční 
dotace z rozpočtu obce na rok 2022 Římskokatolickou 
farností Loděnice, ve výši 48 000 Kč, na realizaci projektu 
„Podpora provozu filiálního kostela v JM“, s tím, že vrácení 
dotace bude zohledněno v rozhodování o poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce pro rok 2023.  

Ad.06: DSO Moravskokrumlovsko, spoluúčast na 
projektu komunální technika, smlouva o bezúplatném 
převodu majetku (mulčovač) 
ZO DSO MK realizovalo projekt pořízení komunální techniky 
za finančního příspěvku (dotace) Nadace ČEZ, pro naši obec 
byl pořízen kladivový mulčovač MKLP125 za cenu 78 750 Kč. 
Nadace ČEZ poskytla finanční příspěvek ve výši 46 000 Kč, 
zbývající část 32 750 Kč je spoluúčast obce, kterou obec 
poskytne DSO MK jako investiční příspěvek. Pořízená 
technika je následně, převedena do majetku obce. 

Usnesení č. 11/08/2022  
ZO J-M schvaluje poskytnutí investičního příspěvku ve 
výši 32 750 Kč jako spoluúčast obce na pořízení 
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kladivového mulčovače MKLP125 a neinvestičního 
příspěvku ve výši 2 300 Kč jako podílu na administraci 
projektu, pro DSO Moravskokrumlovsko.  

Usnesení č. 12/08/2022  
ZO J-M schvaluje Smlouvu o bezúplatném převodu 
majetku č. 4/2022, kterou se převádí majetek – kladivový 
mulčovač MKLP125 v celkové ceně 78 750 Kč, z majetku 
DSO MK do majetku Obce J-M. 

Ad.07: Aktuální problematika, SPRO, investiční priority 
pro následující období  
Strategického plánu rozvoje obce (dále jen „SPRO“) by měl 
definovat konkrétní rozvojové aktivity, zejména investičního 
charakteru, pro následující období čtyř či více let. V rámci 
následné diskusi se ZO vyjádřilo souhlas se zpracováním 
nového strategického dokumentu.  
BK uvedla, že požádala o předložení nabídky možné 
zpracovatele SPRO a s jednou takovou nabídkou seznámila 
ZO. ZO se dohodlo, že o možném zpracovateli, rozhodne na 
příštím zasedání ZO.  

Usnesení č. 13/08/2022  
ZO J-M schvaluje vypracování nového strategického 
plánu odborným zpracovatelem. 

Ad. 08: Rozpočet obce na rok 2023 
Návrh rozpočtu obce pro rok 2023 byl zveřejněn na úřední 
desce obecního úřadu a na elektronické úřední desce 
umožňující dálkový přístup ve dnech 28. 11. 2022 až 14. 12. 
2022. Starosta uvedl, že návrh rozpočtu bude doplněn o další 
příjmy a výdaje. Rozpočet obce je navržen jako přebytkový, 
protože jeho příjmy jsou vyšší jak výdaje. Po doplnění jsou 
příjmy rozpočtovány ve výši 17 421 000 Kč, výdaje ve výši 15 
315 000 Kč a financování ve výši - 2 106 000 Kč, z toho 
závazky z let minulých (splátka úvěru od ČS, a.s. a půjček od 
SFŽP ČR) ve výši 807 000 Kč a nepoužitá část rozpočtu ve 
výši 1 299 000 Kč.   

Usnesení č. 14/08/2022 
ZO J-M schvaluje přebytkový Rozpočet obce pro rok 2023. 

Ad. 09: Střednědobý výhled rozpočtu obce na období 
2024 - 2025 
Střednědobý výhled rozpočtu je pomocným nástrojem obce 
sloužícím pro střednědobé finanční plánování rozvoje 
hospodaření. Návrh byl zveřejněn na úřední desce obecního 
úřadu a na elektronické úřední desce umožňující dálkový 
přístup ve dnech 28. 11. 2022 až 14. 12. 2022. Dlouhodobé 
závazky obce jsou spojená zejména s tím, že na výstavbu 
splaškové kanalizace byl obci poskytnut dlouhodobý úvěr ve 
výši 5 560 000 Kč od ČS, a.s., úročená půjčka 2 137 687 Kč od 
SFŽP ČR a bezúročná půjčka 1 500 000 Kč od ZSO VaK (která 
byla v letošním roce uhrazena). 

Usnesení č. 15/08/2022 
ZO J-M schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu obce na 
období 2024 až 2025. 

Ad. 10: Rozpočtové opatření č. 11/2022 
RO upraví příjmy a výdaje rozpočtu pro rok 2022, pokud 
jejich potřeba vyvstane po tomto zasedání ZO a které bude 
potřeba provést ještě do konce roku. ZO je předkládán návrh 

nového vymezení kompetence starosty k provádění 
rozpočtových opatření v období od roku 2022 do roku 2026.  

Usnesení č. 16/08/2022  
ZO J-M schvaluje starostu jako odpovědnou osobu ke 
schválení Rozpočtového opatření č. 11/2022, pokud do 
konce roku 2022 nastane případ, že potřebné rozpočtové 
opatření bude nad rámec kompetence starosty.  

Usnesení č. 17/08/2022  
ZO J-M schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. a) a § 99 
odst. 2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů, kompetenci starosty obce, v 
období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2026, k provádění 
rozpočtových opatření v následujícím rozsahu - na 
příjmové straně rozpočtu: 
a) navýšení závazných ukazatelů v rámci třídy 1 (daňové 
příjmy), třídy 2 (nedaňové příjmy) a třídy 3 (kapitálové 
příjmy), tyto prostředky nesmí starosta zapojit do výdajů, 
ale rozpočtují se do financování, o jejich případném 
zapojení do výdajů rozhodne zastupitelstvo obce, kromě 
účelově určených darů,  
b) navýšení závazných ukazatelů v rámci třídy 4 (přijaté 
dotace) u rozpočtového zapojení účelových dotací v 
případě, že zastupitelstvo schválilo účast obce při podání 
žádosti o dotaci nebo jsou dotace (transfery) poskytovány 
na základě právních předpisů, tyto prostředky starosta 
zapojuje do výdajů, 
na straně výdajů: 
c) navýšení závazného ukazatele o 100 000 Kč v období 
mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva obce. 
Navýšení jednoho závazného ukazatele musí být 
kompenzováno snížením jiného závazného ukazatele na 
výdajové straně rozpočtu nebo reálným a odůvodněným 
zvýšením příjmů nebo zapojením financování (položka 
8115), které lze zapojit v maximální výši 100 000 Kč v 
období mezi jednotlivými zasedáními zastupitelstva obce, 
navýšení závazného ukazatele o částku v případě potřeby 
vyšší než 100 000 Kč a to jen v případech, kdy se jedná o 
výdaj nutný k zajištění chodu obce nebo jí přímo řízené 
organizace, v případech havárií nebo stavu nouze, k 
odvrácení možných škod, dále když včasné neprovedení 
úhrady je vázáno penalizací a dopady penalizací mohou 
výrazně překročit případná rizika z neoprávněné úhrady a 
k dalším případům zabránění škod, dále v případě úhrady 
pokut, penále a dalších nutných výdajů, kdy schválení 
rozpočtového opatření je nezbytné a má jen formální 
charakter, protože výdaj musí být realizován.  

Ad. 11: Diskuse 
Starosta uvedl, že odeslal potřebné doklady na sdružení 
Energoregion 2020, ohledně poskytnutí finančního daru ve 
výši 62 000 Kč na projekt „Malá komunální technika IV“. Byl 
pořízen stranový přimetací kartáč, motorová pila a plotostřih.  
Dne 7. 12. 2022 byl finanční dar zaslán na účet obce. ZO je 
předkládána ke schválení darovací smlouva na poskytnutí 
finančního příspěvku.  

Usnesení č. 18/08/2022  
ZO J-M schvaluje darovací smlouvu, jejímž předmětem je 
poskytnutí finančního daru ve výši 62 000 Kč na zakoupení 
m a l é k o m u n á l n í t e c h n i k y , m e z i s d r u ž e n í m 
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ENERGOREGION 2020 jako dárcem a Obcí J-M jako 
obdarovaným.  

PK se dotázal, zda má obec k dispozici elektronickou podobu 
projektu revitalizace návesních prostor v Jezeřanech, kterou 
by bylo možné zveřejnit.  
Starosta uvedl, že projektant v těchto dnech konzultoval 
problematiku žádosti o územní řízení se stavebním úřadem, 
jsou vůči němu uplatňovány připomínky dotčených orgánů, 
takže je možné že projekt dozná nějaké drobné změny. 
Zároveň se pravděpodobně ještě uskuteční jednání s majiteli 
dotčených pozemků. Následně by byla elektronická verze 
projetu zveřejněna. 
PK se dále dotázal, kde konkrétně je problém s plynem, který 
blokuje předložení projektu zbudování nového silničního 
průtahu obcí k územnímu řízení.  
OČ uvedl, že v připomínkách správce plynárenského zařízení 
k projektu, není nic konkrétního uvedeno. Je třeba tuto kolizi 
u správce ověřit a následně oslovit projektanta plynu, který 
by případnou přeložku vyprojektoval.  Obdobně se k věci 
vyjádřil PB s tím, že by i on by měl kontakt na projektanta 
plynu. Starosta je požádal, aby v této věci postupovali 
společně.  
PE(o) se dotázal na opravu skleněných výplní nik a dveří 
kapličky v Maršovicích. Starosta odpověděl, že se nepodařilo s 
památkáři dohodnout na vzhledu dveří. PE(o) že se na 
základě osobní znalosti pokusí věc posunout.  
Dále probíhala diskuse týkající se kulturních aktivit v 
následujícím roce, když předsedkyně kulturního výboru (KV) 
BK předložila předběžný návrh aktivit, které by chtěl KV 
realizovat. 
PE(o) informoval o zvycích, které byly v minulosti v našem 
regionu dodržovány a o tom, že by bylo vhodné obnovit tradici 
obchůzky děvčat obcí na smrtnou neděli, která v příštím roce 
připadne na neděli 26. 3. 2023. 
JS(o) požádal o vhodné plánování obecních akcí a jejich 
koordinaci s křesťanským rokem.   
BK požádala o zajištění a instalaci protihlukových prvků v 
kulturním domě, zejména umístění závěsů na jevišti a zadní 
stěně. 
MS(o) požádal o realizaci kluziště na víceúčelovém hřišti s 
tím, zda by nebylo vhodné pro zajištění lepšího bruslení a 
menší spotřebě vody, zakoupit folii, která by byla umístěna v 
případě tvorby ledu na plochu hřiště.  

Ad. 12: Ukončení 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast, a ukončil 
zasedání ve 21:25 hod. 

Ze zasedání ZO J-M č. 01/2023 
 konaného dne 15. 2. 2023  

Starosta zahájil zasedání zastupitelstva obce (dále jen „ZO“) 
v 17:05 hod. ZO usnášeníschopné a je přítomno 7 členů ZO. 

Ad. 01: Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, 
námitky proti zápisu 

Starosta seznámil ZO s pořadem jednání a navrhl doplnit 
pořad jednání. 

Usnesení č. 01/01/2023 
ZO J-M schvaluje následující pořad jednání Zasedání ZO 
J-M č. 01/2023 
01. Zahájení, schválení pořadu jednání a ověřovatelů, 
námitky proti zápisu 
02. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 
03. Zpráva o činnosti 
04. Žádosti občanů a organizací  
a) Senergos, a.s., Návrh na uzavření smlouvy č.: 
ZN-001030075454/002-SERG o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene, k pozemku p.č. 1190/15 v k.ú. Jezeřany, 
s E.GD, a.s., ke stavbě „J-M - Zárybnický: NN přip“, 
b) HEPelectrical s.r.o., Návrh na uzavření smlouvy č.: 
ZN-001030080489/001-DUPR o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene, k pozemku p.č. 1348/1 a 2348 v k.ú. 
Jezeřany, s E.GD, a.s., ke stavbě „J-M - Krist: NN přip. kab“, 
c) Dodatek č. 1/2023 ke smlouvě č.: ZN-001030070941/ 
002-PKEL o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, 
s E.GD, a.s., k pozemkům p.č. 1491/3, 2086/4, 31/14, 34/2, 
35/8, 35/9, 36/3, 2352/58 a 31/20, v k.ú. Jezeřany, ke stavbě 
„Jezeřany -KAPA WOOD-CZ, 8RD: NN kab.ved“  
05. Nakládání s majetkem 
a) prodej pozemku p.č. 2/24 v k.ú. Jezeřany (odděl. od 
pozemku p.č. 2/4), 
b) prodej pozemku p.č.1487/32 v k.ú. Maršovice (odděl. 
od pozemku p.č. 1487/3),  
c) pronájem části pozemku p.č. 1487/3 v k.ú. Maršovice 
(záměr ze dne 4. 1. 2023), 
d) stanovisko k prodeji části pozemku p.č. 1487/3 v k.ú. 
Maršovice (záměr ze dne 4. 1. 2023) 
06. Školství, příspěvková organizace Základní škola a 
Mateřská škola  
a) projektové a investiční záměry zaměřené na zkvalitnění 
prostředí, výuky a mimoškolních aktivit v základní a 
mateřské škole,   
b) navýšení kapacity školní družiny  
07. Veřejná zakázka „Revitalizace Jezeřanské návsi“ a další 
postup realizace 
08. Aktuální problematika a priority pro rok 2023 a 
následující období 
09. Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2022 
10. Rozpočtové opatření č. 11/2022 a 1/2023 
11. Diskuse 
12. Ukončení 

Starosta jako zapisovatele určil OČ a jako ověřovatele navrhl 
MH a PK.  
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Usnesení č. 02/01/2023 
ZO J-M schvaluje za ověřovatele zápisu ze zasedání 
Zastupitelstva obce Jezeřany-Maršovice č. 01/2023 Ing. 
Martina Hladůvku a Ing. Pavla Kárníka.  

Ad. 02: Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce 

Lesní hospodářství  
Prodej 23,4 m3 kulatina dub za cenu 3 800 Kč za m3 byl 
realizován celkem za 88 920 Kč. K vyčištění lesa po těžbě se 
přihlásili 4 zájemci. 

Ad 03. Zpráva o činnosti 

Starosta informoval o své činnosti a seznámil ZO: 

Pořízení vanového kontejneru 
Na základě jednání na minulém zasedání ZO týkající se 
nabídky občanům na svoz odpadu ze zahrad, pořízením 
vanového kontejneru, provedl místostarosta šetření na trhu a 
bylo by možné pořídit takový kontejner cca za 70 000 Kč.   

Usnesení č. 03/01/2023  
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Pořízení 
kontejneru“, jehož předmětem je pořízení vanového 
kontejneru 
a) jako veřejnou zakázku s výběrem, 
b) stanoví její předpokládanou hodnotu ve výši 70 000 Kč 
bez DPH. 

Ad. 04: Žádosti občanů a organizací 

a) Senergos, a.s., Návrh na uzavření smlouvy č.: 
ZN-001030075454/002-SERG o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene, k pozemku p.č. 1190/15 v k.ú. 
Jezeřany, s E.GD, a.s., ke stavbě „Jezeřany-Maršovice - 
Zárybnický: NN přip“ 
Jedná se o přípojku NN k budoucí výstavbě RD na pozemku 
st. 119 v k.ú. Jezeřany (dříve RD č.p. 100).  

Usnesení č. 04/01/2023  
ZO J-M schvaluje Smlouvu č. ZN-001030075454/002-
SERG o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, mezi 
Obcí J-M a E.GD, a.s., k pozemku 1190/15, v k.ú. Jezeřany, 
jejíž předmětem je realizace stavby s názvem „Jezeřany-
Maršovice  - Zárybnický: NN přip“. 

b) HEPelectrical s.r.o., Návrh na uzavření smlouvy č.: 
ZN-001030080489/001-DUPR o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene, k pozemku p.č. 1348/1 a 2348 v 
k.ú. Jezeřany, s E.GD, a.s., ke stavbě „Jezeřany-Maršovice 
- Krist: NN přip. kab“ 
Jedná se o přípojku NN k budoucí výstavbě RD na pozemku 
2713 v k.ú. Jezeřany (dříve RD č.p. 128).  

Usnesení č. 05/01/2023  
ZO J-M schvaluje Smlouvu č. ZN-001030080489/001-
DUPR o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, mezi 
Obcí J-M a E.GD, a.s., k pozemku p.č. 1348/1 a 2348, v k.ú. 
Jezeřany, jejíž předmětem je realizace stavby s názvem 
„Jezeřany-Maršovice  - Krist: NN přip. kab“. 
c) Dodatek č. 1/2023 ke smlouvě č.: ZN-001030070941/ 
002-PKEL o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene, 

s E.GD, a.s., k pozemkům p.č. 1491/3, 2086/4, 31/14, 
34/2, 35/8, 35/9, 36/3, 2352/58 a 31/20, v k.ú. Jezeřany, 
ke stavbě „Jezeřany – KAPA WOOD-CZ, 8RD: NN 
kab.ved“ 
Jedná se o úpravu trasy vedení NN k budoucí výstavbě.  

Usnesení č. 06/01/2023  
ZO J-M schvaluje Dodatek č. 1/2023 ke smlouvě č.: 
ZN-001030070941/002-PKEL o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene, mezi Obcí J-M a E.GD, a.s., k pozemkům 
p.č. 1491/3, 2086/4, 31/14, 34/2, 35/8, 35/9, 36/3, 2352/58 a 
31/20, v k.ú. Jezeřany, jejíž předmětem je realizace stavby s 
názvem „Jezeřany - KAPA WOOD-CZ, 8RD: NN kab.ved“. 

Ad. 05: Nakládání s majetkem 

a) prodej pozemku p.č. 2/24 v k.ú. Jezeřany (odděl. od 
pozemku p.č. 2/4) 
Záměr prodat nemovitý majetek, část pozemku p. č. 2/4 v k.ú. 
Jezeřany byl zveřejněn na úřední desce od 6. 12. 2022 do 15. 
2. 2023. Prodávaný pozemek p.č. 2/24 byl oddělen od 
pozemku p.č. 2/4, v k.ú. Jezeřany. S přihlédnutím ke 
znaleckým posudkům vypracovaných za účelem prodeje 
obdobných obecních pozemků v září 2022 a navazujících 
prodejům realizovaných v období listopad až prosinec 2022 je 
kupní cena stanovena ve stejné výši, tedy 1 000 Kč za m2, s 
tím že kupující uhradí kupní cenu a správní poplatek za vklad 
do KN.  

Usnesení č. 07/01/2023  
ZO J-M schvaluje prodej obecního pozemku p.č. 2/24, o 
výměře 25 m2, ostatní plocha, v k.ú. Jezeřany, za cenu 25 
000 Kč, Pavlu Paračkovi, bytem J-M 124 a Ivetě Geyerové, 
bytem J-M 227. 

Usnesení č. 08/01/2023  
ZO J-M schvaluje kupní smlouvu mezi Obcí J-M jako 
prodávající a Pavlem Paračkou a Ivetou Geyerovou jako 
kupujícími, jejímž předmětem je prodej obecního 
pozemku p.č. 2/24, v k.ú. Jezeřany. 

b) prodej pozemku p.č.1487/32 v k.ú. Maršovice (odděl. 
od pozemku p.č. 1487/3) 
Záměr prodat nemovitý majetek, část pozemku p. č. 1487/3 v 
k.ú. Maršovice byl zveřejněn na úřední desce od 4. 1. 2023 do 
15. 2. 2023. Prodávaný pozemek p.č. 1487/32 byl oddělen od 
pozemku p.č. 1487/32, v k.ú. Maršovice. Obdobně jako v 
předchozím případě je kupní cena stanovena ve stejné výši 1 
000 Kč za m2, s tím že kupující uhradí kupní cenu a správní 
poplatek za vklad do KN.  

Usnesení č. 09/01/2023  
ZO J-M schvaluje prodej obecního pozemku p.č. 1487/32, 
o výměře 8 m2, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice, za cenu 8 
000 Kč, Janu Ulreichovi, bytem J-M 265. 

Usnesení č. 10/01/2023  
ZO J-M schvaluje kupní smlouvu mezi Obcí J-M jako 
prodávající a Janem Ulreichem jako kupujícím, jejímž 
předmětem je prodej obecního pozemku p.č. 1487/32, v 
k.ú. Maršovice.  
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c) pronájem části pozemku p.č. 1487/3 v k.ú. Maršovice 
(záměr ze dne 4. 1. 2023) 
Záměr pronajmout nemovitý majetek, část pozemku p. č. 
1487/3 v k.ú. Maršovice, byl zveřejněn na úřední desce od 4. 
1. 2023 do 15. 2. 2023. Žadatel na části tohoto pozemku 
(zatravněný ostrůvek) umístil herní prvky a vytvořil tak dětské 
hřiště, které by mohlo sloužit nejen pro potřeby hostů 
Penzionu, ale i místním občanům.  
BK se zeptala, kdy bývá prováděna revize dětských hřišť v 
obci. Starosta odpověděl, že v průběhu května. Do této revize 
by už bylo také zahrnuto toto hřiště. 

Usnesení č. 11/01/2023  
ZO J-M schvaluje pronájem obecního pozemku p.č. 
1487/32, o výměře 80 m2, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice, 
Janu Ulreichovi, bytem J-M 265, za účelem realizace 
dočasného veřejně přístupného dětského hřiště, za 
nájemné 100 Kč za kalendářní rok.  

Usnesení č. 12/01/2023  
ZO J-M schvaluje nájemní smlouvu mezi Obcí J-M jako 
pronajímatelem a Janem Ulreichem jako nájemcem, jejímž 
předmětem je pronájem části obecního pozemku p.č. 
1487/3, v k.ú. Maršovice, za účelem realizace dočasného 
veřejně přístupného dětského hřiště. 

d) stanovisko k prodeji části pozemku p.č. 1487/3 v k.ú. 
Maršovice (záměr ze dne 4. 1. 2023) 
Od 4. 1. 2023 do 15. 2. 2023 zveřejněn záměr na prodej části 
pozemku p.č.1487/3, cca 20 m2, ostatní plocha, v k.ú. 
Maršovice. Dne 15. 2. 2022 obec obdržela nabídku od 
žadatele Stanislava Procházky. Případný prodej části tohoto 
pozemku by mohl být řešen obdobně jako v případě prodeje 
části obecního pozemku u sousední nemovitosti včetně 
stanovení ceny obvyklé. 

Usnesení č. 13/01/2023 
ZO J-M souhlasí s prodeje části obecního pozemku p.č. 
1487/3, ostatní plocha, v k.ú. Maršovice, o výměře cca 20 
m2, Stanislavu Procházkovi, když kupní smlouva bude 
vyhotovena na základě geometrického plánu, který bude 
vyhotoven, v souladu se zájmy obce.  

Ad. 06: Školství, příspěvková organizace Základní škola a 
Mateřská škola 

a) projektové a investiční záměry zaměřené na 
zkvalitnění prostředí, výuky a mimoškolních aktivit v 
základní a mateřské škole 
Ve spolupráci s ředitelkou školy a na základě jednání se 
školskou radou je ZO předkládán návrh investičních priorit ve 
školství pro následující období. V případě mateřské školy se 
jedná o záměr navýšení kapacity ze 40 na 44 dětí s tím, že by 
došlo k úpravě stávající třídy a pořízení vybavení do třetí 
třídy. Ve školní jídelně, s ohledem na možnost navýšení počtu 
strávníků, se uvažuje o přístavbě nové jídelny a následné 
rozšíření kuchyně. V základní škole by bylo vhodné provést 
výstavbu polytechnické učebny, ICT učebny, výstavba popř. 
rekonstrukce jazykové učebny, výstavba tělocvičny, 
rekonstrukce prostor (stavební úpravy) pro šatnu. S ohledem 
na zvýšený zájem by bylo vhodné navýšit počet žáků ve školní 
družině, což předpokládá úpravu jednotlivých tříd a 

rekonstrukci prostor bývalých šaten a sanací sklepních 
prostor. V celém areálu školy by se jednalo o vybudování 
sportovního hřiště, vybudovaní okrasné a užitkové zahrady 
(přírodní oáza pro environmentální výchovu), zpevněni 
travnaté plochy pro mimoškolní akce a parkovací stání a 
oplocení areálu. 
Některá opatření budou real izována jako kroky 
administrativní, některé budou spíše organizačního 
charakteru či úpravou stávajících prostor a některá opatření 
budou náročné investiční akce dlouhodobějšího charakteru, 
které budou potřebovat projektovou přípravu, resp. koncepční 
studii rozvoje školy, školního areálu. Bude potřeba oslovit 
architekty či projektanty a navázat s nimi spolupráci.     
Aby obec resp. ZŠaMŠ mohla čerpat dotace v rámci 
operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání, je potřeba 
aktualizovat, v rámci ORP Moravský Krumlov, Místní akční 
plán vzdělávání III (MAP III) v rámci investičních priorit pro 
období 2021 až 2027. Návrh této aktualizace je potřeba 
předložit ke schválení prostřednictvím odboru školství a 
kultury MěÚ Moravský Krumlov. 
PM(o) uvedl, že by se měla zejména vyřešit plíseň a vlhkost v 
prostorách školy, především v přízemí. Bylo by vhodné 
prověřit stav izolace budovy pod úrovní okolního terénu. 
Starosta uvedl, že problémem se týká zejména sanace vlhkého 
zdiva ve sklepních prostorách a prostorách šaten, kde část 
budovy se nachází pod úrovní okolního terénu. Problém bude 
řešen ve spolupráci s odborníky a poté co budou vyklizeny 
prostory bývalé uhelny.  
Ředitelka ZŠaMŠ informovala přítomné o svých představách 
týkající se rozvoje školy a školky a řešení konkrétních 
aktuálních problémů. Uvedla, že sklepní prostory bývalé 
uhelny budou vyklizeny o jarních prázdninách. 
OČ se dotázal, zda bude při vyklízení kotelny potřeba pomoci 
obce či rodičů a navrhl, aby byl na vyklizení přistaven 
velkoobjemový kontejner.  
BK se dotázala, jaké jsou plány s bytem v budově MŠ. 
Starosta odpověděl, že je zvažována možnost rekonstruovat 
tyto prostory znovu na byt nebo (což je nyní preferovanější 
varianta) na prostory pro potřebu školy a školky. Letos by 
byly realizovány projekt, v příštím roce by mohla následovat 
realizace.  

b) navýšení kapacity školní družiny 
Rovněž ve spolupráci s ředitelkou školy a na základě jednání 
se školskou radou s ohledem na zvýšení počtu žáků v základní 
škole ve školním roce 2023 až 2024, obec jako zřizovatel školy 
požádá KrÚ Jihomoravského kraje o zápis změny v údajích 
školy nebo školského zařízení vedených v rejstříku škol, 
konkrétně bude požádáno o navýšení kapacity školní družiny 
z počtu 25 žáků na 42 žáků v mimořádném termínu s 
platnosti od 1. 9. 2023. Současná kapacita školní družiny je 
již v tuto chvíli nedostačující. V září 2023 do základní školy 
nastoupí cca 15 až 17 žáků do první třídy, které mají zájem o 
využití družiny, protože jejich rodiče jsou zaměstnáni. Do 
školy na druhý stupeň odejdou pouze 4 žáci. Celkem tedy v 
základní škole předpokládáme s počtem cca 53 žáků. V páté 
třídě bude cca 11 žáků (tito žáci by družinu nevyužívali) a 
bude tak chybět druhé oddělení družiny.      
Náklady by měly být hrazeny z provozního rozpočtu, přesto s 
ohledem na zvyšující se náklady na provoz a další plánované 
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aktivity ve školství, je potřeba počítat s vyčleněním rezervy na 
realizaci těchto aktivit. 

Ad.07: Veřejná zakázka „Revitalizace Jezeřanské návsi“ a 
další postup realizace 
V souladu se Smlouvou o dílo ze dne 5. 4. 2022, došlo k 
předání projektové dokumentace určené k projednání s 
dotčenými orgány a ostatními účastníky společného řízení 
(tzv. hrubopis). Tato dokumentace byla rozeslána k 
připomínkám a vyjádření a zároveň byla konzultována s 
pracovníky na MěÚ MK, na odboru výstavby a územního 
plánování a odboru dopravy. Teprve v lednu 2023 došlo k 
dohodě o způsobu projednání a kompletaci požadované 
dokumentace, s tím, že řízení bude provádět odbor dopravy. 
Zároveň se k projektu vyjadřují dotčené orgány. 
S ohledem na nevyjasněné skutečnosti ohledně dalšího 
postupu na konci roku a po vzájemné dohodě, realizoval 
zhotovitel fakturaci ve výši 1 125 000 Kč bez DPH a zbývající 
část ve výši 250 000 Kč bez DPH bude fakturována až po 
předání čistopisu projektové dokumentace k žádosti o vydání 
společného povolení. 
Uskutečnila informativní schůzka se zhotovitelem ohledně 
poskytnutí si informací ohledně dalšího postupu a možnosti 
zacílení projektu k dotačním možnostem, kdy je reálná 
možnost v rámci programu IROP 2021 – 2021, žádat o dotaci 
v nově podporovaných tématech, kdy jedním z nich je 
regenerace veřejných prostranství obcí a měst - Zelená 
infrastruktura měst a obcí. Tato výzva doposud vyhlášena 
nebyla a přesné podmínky této výzvy však nejsou známy. 
Je potřeba na úhradu této projektové dokumentace v souladu 
se smlouvou o dílo, včetně finančních prostředků na pasport 
mostů, který byl ZO již předložen.  
PM(o) se zeptal, zda je možné z tohoto projektu vyjmout 
komunikace a zažádat o dotaci alespoň na část projektu. 
Starosta uvedl, že projekt je rozdělen na jednotlivé stavby, 
které by bylo možné vyčlenit.  
BK se zeptala, jestli se v rámci revitalizace návesních prostor 
uvažuje i o opravě mostů, které jsou ve špatném stavu (viz. 
Závěrečná zpráva posouzení stávajícího stavu a pasport 
mostů na návsi v Jezeřanech, z listopadu 2023). Starosta 
odpověděl, že zatím ne. Bude postupováno dle závěrů uvedené 
zprávy.   

Usnesení č. 14/01/2023 
ZO J-M schvaluje ve věci veřejné zakázky „Revitalizace 
Jezeřanské návsi“ její pokračování v roce 2023 a úhradu 
projektové dokumentace v rámci rozpočtu obce pro rok 
2023.  

Ad. 08: Aktuální problematika a priority pro rok 2023 a 
následující období 

Program rozvoje obce 
Starosta oslovil společnost SMS-služby s.r.o. ohledně 
zpracování Programu rozvoje obce. Předběžná nabídka pro 
naši obec činí cca 50 000 Kč bez DPH.  Předpokládaná doba 
dokončení nového programu je cca půl roku, do té doby by 
bylo vhodné aktualizovat současný strategický plán rozvoje 
obce alespoň do konce roku 2023.  
Znovu byla diskutována potřeby zpracování programu 
rozvoje obce, jeho důležitosti pro obec, zda je nutné vybrat už 

nyní konkrétního zpracovatele, zda a v jakém složení by byla 
či bude ustanovena pracovní skupina a jaké další kroky 
budou následovat. 
BK na základě domluvy se starostou oslovila dvě další možné 
zpracovatelky strategického plánu rozvoje obce. Obdržené 
cenové nabídky byly předloženy ZO.  
PM (o) se dotázal, proč si takový plán nezpracujeme obec 
sama. Starosta odpověděl, že již na minulém zasedání ZO 
schválilo vypracování nového strategického plánu odborným 
zpracovatelem.  
JS(o) uvedl, že je příliš brzy vybírat zpracovatele 
strategického plánu. První krok by měla být příprava 
materiálu a vlastní vize, kam chceme obec směřovat a co bude 
pro obec priorita. Starosta namítl, že ZO má k dispozici 
zapsané náměty a připomínky z veřejného setkání s občany a 
o prioritách rozhodne ZO. Nyní potřebujeme odborníky, kteří 
by nám se zpracováním strategického plánu pomohli.  
PS(o) uvedl, že důležité bude, kdo bude členem pracovní 
skupiny, která bude zpracovatelům strategického plánu 
předávat informace. Starosta reagoval s tím, že to je 
předpoklad, že bude vytvořena pracovní skupina ze členů ZO, 
zástupců spolků či rady školy. 
Starosta upozornil, že v souladu s obecní směrnicí o 
zadávání veřejných zakázek malého rozsahu se v tomto 
případě jedná o veřejnou zakázku s výběrem, kterou zadává a 
dodavatele schvaluje starosta a je tak za tuto veřejnou 
zakázku odpovědný. Požádal však ZO, aby se vyjádřilo k 
doposud předloženým nabídkám na zpracování programu 
rozvoje obce.  
V následné diskusi se ZO přiklonilo k navržené spolupráci se 
společností SMS-služby, s.r.o.  

Usnesení č. 15/01/2023  
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Program rozvoje 
obce“, jehož předmětem je zpracování Programu rozvoje 
obce včetně plánu rozvoje sportu 
a) jako veřejnou zakázku s výběrem, 
b) stanoví její předpokládanou hodnotu ve výši 55 000 Kč 
bez DPH. 

Usnesení č. 16/01/2023  
ZO J-M schvaluje aktualizovaný Strategický plán rozvoje 
obce J-M, pro období roku 2023. 

Nový web obce a školy 
Současné internetové stránky již neodpovídají současným 
trendům ani požadavkům kladených na internetové stránky 
obcí. Stejně tak internetové stránky školy. Proto by bylo 
vhodné připravit nové stránky. Starosta oslovil zástupce 
společnosti, která vyhotovila současný web obce ohledně 
možné spolupráce na vytvoření nového webu. Ti projevili 
zájem o obnovení spolupráce a zaslali cenovou rozvahu, ve 
které popsali možnosti další spolupráce.  
Následně členové ZO a přítomní občané diskutovali ohledně 
potřebnosti a důležitosti nových internetových stránek obce a 
školy, vyjadřovali svoje představy ohledně jejich vzhledu a 
funkčnosti, možnosti snadného ovládání redakčního systému, 
zda je potřeba si znovu ujasnit co od nového webu chceme a 
očekáváme a znovu se diskutovalo, zda je nutné vybrat už 
nyní konkrétního zpracovatele. 
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PK se dotázal, zda se plánuje propojení obecního webu se 
školním webem a zda jednotlivé společenské organizace 
budou mít svoje záložky ke své prezentaci. Starosta 
odpověděl, že ano, záměrem je vizuální podobnost a případné 
praktické propojení. Co se týká možnosti se prezentovat, tak 
to mají společenské organizace již nyní, ale ne všichni to 
využívají. 
MS(o) uvedl, že současné webové stránky obce mají čistý 
design, ale bylo by dobré aktualizovat seznam akcí. Starosta 
poznamenal, že se jedná o to, aby organizátoři akcí jejich 
termíny včas sdělovali.  
JS(o) poznamenal, že je předčasné rozhodovat o obecním 
webu. Měli bychom si nejdříve ujasnit, co chceme a potom si 
nechat zpracovat nabídku od více poskytovatelů. Obecní web 
je potřeba zpracovat nově, nejen překopírovat web starý. 
DT uvedl, že by měl nově připravovaný web procházet 
průběžnou kontrolou a nezávisle testován.  
PK uvedl, že je prioritou je vytvořit nový školní web a obecní 
web by mohl počkat.  
BK navrhla, zda neodložit hlasování o novém webu obce a 
školy do příštího zasedání ZO, aby se mohli oslovit a podat 
nabídky další možní poskytovatelé webových stránek.  
Starosta upozornil, že obecní i školní web musí splňovat 
konkrétní požadavky, co a jakým způsobem má být na webu 
zveřejněno a jak má tokový web vypadat. I v tomto případě se 
jedná o veřejnou zakázku s výběrem, a pokud ZO nerozhodne 
jinak, je osobou odpovědnou starosta, který ve věci rozhodne i 
o tom, kdo se na projektu bude podílet.  

Usnesení č. 17/01/2023  
ZO J-M schvaluje realizaci projektu „Nový web“, jehož 
předmětem je zhotovení nových internetových stránek 
obce a školy 
a) jako veřejnou zakázku s výběrem, 
b) stanoví její předpokládanou hodnotu ve výši 100 000 
Kč bez DPH. 

Horské vpusti 
Mimo akcí, které jsou uvedeny v rozpočtu pro rok 2023, by 
bylo možné realizovat i akce, kterými se ZO již v minulosti 
zabývalo, ale k jejich realizaci ještě nedošlo. Týká se to 
zejména problematiky znečišťování částí místních 
komunikací, na které se napojují úvozové cesty, kdy při 
přívalových deštích stéká z přilehlých polí voda a bláto. 
Rovněž dochází k zanášení dešťové kanalizaci. Možností, jak 
alespoň částečně zabránit těmto problémům, je vybudování 
horských vpusti, které by vodu a bláto zachycovaly.  
Starosta uvedl, že by bylo vhodné vyčlenit finanční 
prostředky a tyto akce realizovat a zároveň by na tyto akce 
mohl podat žádost o poskytnutí dotace v rámci dotačního 
programu JMK.  
ZO diskutovalo o vhodnosti realizace těchto akcí a jejich 
realizace v případě neposkytnutí dotace. Jednoznačné 
vyjádření nezaznělo.  

Ad. 09: Inventarizace majetku a závazků obce za rok 
2022 
Inventarizace majetku a závazků obce byla provedena v 
souladu s právními předpisy a interními dokumenty obce. 
Inventarizace byla provedena v určených termínech 
jednotlivými inventarizačními komisemi. Na základě jejich 

z j ištění vyhotovi la hlavní inventarizační komise 
inventarizační soupisy a dne 25. 1. 2023 předala výsledky 
inventarizace starostovi, včetně Inventarizační zprávy za rok 
2022, kterou starosta schválil.  
Jak vyplývá z provedené inventarizace, je stav majetku Obce 
J-M k 31. 12. 2022 ve vybraných účtech (přírůstek (+) – 
úbytek (-)), ostatní dlouhodobý nehmotný majetek (číslo účtu 
019) ± 0 Kč, celkem 243 400 Kč, stavby (021) + 5 893 886,95 
Kč, - 1 994 394 Kč, celkem 33 833 226,10 Kč, samostatné 
hmotné movité věci (022) + 209 417,90 Kč, - 0, celkem 2 946 
290,46 Kč, drobný dlouhodobý hmotný majetek (028) + 1 025 
Kč, - 3 650,50 Kč, celkem 2 587 917,24 Kč, pozemky (031) + 
308 746,47 Kč, - 307 725 Kč, celkem 13 602 187,41 Kč, 
nedokončený dlouhodobý hmotný majetek (042) + 5 862 
413,45 Kč, - 6 024 554,85 Kč, celkem 6 219 473,45 Kč. 

Usnesení č. 18/01/2023 
ZO J-M schvaluje Inventarizaci majetku a závazků obce za 
rok 2022.  

Ad. 10: Rozpočtové opatření č. 11/2022 a č. 1/2023 
Po schválení a zveřejnění Rozpočtu obce pro rok 2023 byl 
neprodleně ve spolupráci s účetní obce proveden podrobný 
rozpisu rozpočtu podle rozpočtu schváleného zastupitelstvem 
obce a podle platné rozpočtové skladby. 
Rozpočtové opatření č. 11/2022 bylo provedené starostou ke 
dni 31. 12. 2022, upravuje na příjmové stránce navýšení 
daňových příjmů celkem za 103 100 Kč, přijetí dotace na 
odbornou přípravu JSDH ve výši 6 800 Kč, finanční dar od 
sdružení ENERGOREGION 2020 na pořízení malé komunální 
techniky ve výši 62 000 Kč a pojistné plnění ve výši 4 000 Kč. 
Ve výdajích se jedná zejména o navýšení dotace pro VAK 
Znojemsko na realizaci akce Prodloužení VŘ Na loukách o 72 
000 Kč, navýšení úroků z úvěru o 2 700 Kč, finanční příspěvek 
32 800 Kč DSO MK na pořízení mulčovače, oprava techniky o 
5 000 Kč, refundace mzdy na účasti členů JSDH na školení 
celkem 6 900 Kč, pořízení služeb na OÚ o 15 000 Kč a 
navýšení stravenkového paušálu o 9 500 Kč.  
Rozpočtové opatření č. 1/2023 upravuje příjmy a výdaje 
rozpočtu pro rok 2023, jejichž potřeba vyvstala na základě 
nevyčerpaných výdajů z roku 2022, nově schválených a 
upravených výdajů rozpočtu roku 2023, které bude potřeba 
realizovat s ohledem na aktuální potřeby obce. V příjmech se 
jedná o odvody z odnětí půdy ze ZPF ve výši 25 000 Kč a 
navýšení dotace na prezidentskou volbu o 600 Kč. Ve výdajích 
se jedná zejména o pořízení tiskárny do MK za 1 200 Kč, 
úhradu projektové dokumentace „Revitalizace Jezeřanské 
návsi“ ve výši 1 708 000 Kč a výdaje či vratky dotace na 
prezidentskou volbu a volby do ZO. Dále budou do 
rozpočtového opatření zahrnuty na tomto zasedání schválené 
výdaje. 

Usnesení č. 19/01/2023  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 11/2022, které 
provedl starosta ke dni 31. 12. 2022.  

Usnesení č. 20/01/2023  
ZO J-M schvaluje Rozpočtové opatření č. 1/2023.  

Ad. 11: Diskuse 
LB(o) informoval, že dne 1. 4. 2023 budou hasiči ve 
spolupráci s myslivci realizovat akci Ukliďme Česko a 
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požádal, zda by zase obec ve stejném termínu uskutečnila 
pravidelný sběr a svoz velkoobjemového odpadu. V tento den 
bude také realizován sběr elektroodpadu. 
BK se dotázala, na co přesně je vyčleněná položka v rozpočtu 
obce s názvem kultura v obci. Dostala vysvětlení od starosty i 
účetní. BK následně informovala o akcích, které by chtěl v 
první polovině tohoto roku organizovat kulturní výbor, 
zmínila aktuální akce Masopust 2023 (18. 2.) a zájezd na 
Divadelní představení (4. 3.) a následovat by měly Smrtolka 
(26. 3. - organizované školou a školkou ve spolupráci s 
Petrem Ecklem), Rozvojové odpoledne pro ženy (2. 4.) a 
Okoštuj dědinu (22. 4.). 
Starosta informoval, že místní knihovna bude ve dnech 3. a 4. 
3. 2023 pořádat prodej vyřazených knih, za symbolickou cenu, 
v prostorách KD.  
OČ informoval ohledně setkání týkající se vyprojektování 
dvou přeložek plynu, v rámci projektu průtahu obcí a 
spolupráce s projektanty. Další postup bude upřesněn po 
jednání s projektantem průtahu, případným projektantem 
přeložky a zástupci SÚS JMK.  
OČ dále uvedl, že po dohodě a na základě vyčleněných 
finančních prostředků v rozpočtu obce, požádalo poskytnutí 
finančního příspěvku Nadaci ČEZ v rámci programu 
Oranžové hřiště 2023 na akci „Dětské hřiště Panšula“, jejíž 
předmětem je doplnění herních prvků v dané lokalitě, 
konkrétně kolébadlo „Formanský vůz“, lanový herní prvek 
„Zásada“ a dva kusy setů stůl a lavička. 
BK navrhla, že by bylo vhodné podat žádost o dotaci na 
vybudování workoutového hřiště. Kladně se ke zřízení hřiště 

vyjádřil i OČ s tím, že by bylo vhodné ho umístit ve 
sportovním areálu. Na základě diskuse o konkrétním místu 
umístění a kladné odezvy ze strany ZO, starosta uvedl, že 
prověří možnost umístění hřiště na obecních pozemcích nebo 
pozemcích, které má obec pronajaty od TJ a na kterých je 
umístěno víceúčelové hřiště a prověří možnost podání žádosti 
o poskytnutí dotace v rámci dotačních programů JMK.   
PK se navrhl doplnit vybavení kulturního domu (talíře, 
příbory, sklenice a další drobné vybavení). Po diskusi, jaké 
množství tohoto vybavení by bylo pro KD vhodné, MH navrhl, 
že společně s PK projdou vybavení kulturního domu a 
navrhnout jeho doplnění.  

Ad. 12: Ukončení 
Starosta poděkoval všem přítomným za účast, a ukončil 
zasedání ve 21:35 hod.                                                                        

Poznámka redakce: 

Texty „Ze zasedání ZO J-M č. 08/2022 konaného dne 14. 
12. 2022“ a „Ze zasedání ZO J-M č. 01/2023 konaného dne 
15. 2. 2023" mají pouze informativní charakter a jsou 
redakčně kráceny a upravovány.  
Konkrétní zápisy ze zasedání zastupitelstva obce jsou k 
dispozici k nahlédnutí na obecním úřadě a zveřejněny na 
internetových stránkách obce 

http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/zapisy-a-
usneseni-zastupitelstva-obce/index.php

http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/zapisy-a-usneseni-zastupitelstva-obce/index.php
http://www.jezerany-marsovice.cz/dokumenty/zapisy-a-usneseni-zastupitelstva-obce/index.php
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Zadejte nebo vložte text

ŠKOLNÍ PLES
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DĚTSKÝ MAŠKARNÍ KARNEVAL 
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  “Zhusta, chlapci, zhusta, konec masopusta” 
Po dvouleté odmlce se sálem kulturního domu znovu 
rozezněly masopustní písně. Letos to byl už 15. masopust 
a tentokrát pod taktovkou nového kulturního výboru.  
V roce 2008 došlo k obnovení tradice, na čemž měl 
největší podíl tehdejší kulturní výbor a především Jan 
Slavík, Petr Eckl a Bohuslav Heikenwälder.  Masopust a 
zvyky spojené s jeho slavením byly vždy plně podporovány 
obcí. 
V prvních ročnících masopustu se začínalo už v pátek, a to 
obecní zabíjačkou, pokračovalo se pak sobotní obchůzkou 
po obci s následnou masopustní zábavou v kulturním 
domě za doprovodu cimbálové muziky a masopustního 
štrajchu. I když v průběhu let byla zrušena obecní 
zabíjačka, průvod vesnicí i společná obecní veselice 
zůstaly. Průvod vesnicí byl dokonce zachován i v době 
covidové, kdy šel masopustní štrajch a rozdával radost 
masopustní písní a tradici tak držel dál živou. Letošní 
masopust jsme se snažili obnovit tak, jak zde probíhal 
před covidem. Velkou pomocí nám k tomu byly poznámky 
organizátorů předchozích ročníků, a také pomoc občanů, 
kteří se na masopustu již tradičně podíleli a s pomocí s 
dalším ročníkem opět počítali.  

Ráda bych touto cestou ještě jednou poděkovala 
manželům Smetanovým a jejich pomocníkům, kteří se 
opět postarali o obsluhu v teplé a studené kuchyni, 18 
pekařkám, které napekly výborné buchty, panu Jiřímu 
Ruibarovi za zajištění vína do vinného koštu a hlavně také 
masopustnímu štrajchu a maskám v průvodu, protože 
jestliže se říká, že basa tvrdí muziku, tak masopustní 
štrajch dělá náš masopust. Jsme také velice vděční za 
masky v průvodu, malé i velké, modré, zelené i černé. :-) 
Díky “šmoulí síle” zněly masopustní zpěvy vesele dědinou. 
Na sále se pak sešlo velké množství dětí v různorodých 
maskách. A i když to chvílemi byla velká divočina, jsme 
moc rádi, že roste další generace, která má o masopust v 
naší obci zájem.   

Děkujeme Vám všem, kteří jste si našli po dvouleté pauze 
cestu zpátky k nám na obecní masopust, moc si toho 
vážíme a těšíme se, že se společně potkáme již brzy na 
dalších akcích plánovaných kulturním výborem. 

Za kulturní výbor 
                                                               Mgr. Blanka Kristová 

MASOPUST 2023
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MASOPUST 2023
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Oslavy 100. výročí založení myslivecké 
organizace a výtvarná soutěž 

 „MÉ TOULKY ZA ZVĚŘÍ“ 

V tomto roce oslaví naše myslivecká organizace sto let od 
svého založení. Tehdejší „Českomoravská myslivecká 
jednota“ byla založena 22. dubna 1923 v Brně, 
sjednocením různých zájmových a profesních spolků z 
oblasti myslivosti, kynologie a ochrany přírody. Hned v 
červenci roku 1923 vyšlo také první číslo mysliveckého 
časopisu pod názvem „Stráž myslivosti“, který vychází 
nepřetržitě dosud pod novým názvem „Myslivost“. Toto 
výročí si připomínáme organizováním různých akcí.                                                                      

Jednou z akcí oslav tohoto výročí je i národní dětská 
výtvarná soutěž „MÉ TOULKY ZA ZVĚŘÍ“ organizovaná 
Českomoravskou mysliveckou jednotou Praha, jejímž 
posláním je zachytit prchavé a neopakovatelné zážitky, 
které děti získaly při toulkách přírodou, při poznávání 
života naší zvěře a umocnit v nich vliv přírody na rozvoj 
jejich ekologického cítění a vnímání. Na výborové schůzi 
mysliveckého spolku jsme odsouhlasili, že požádáme 
vedení MŠ a ZŠ v Jezeřanech-Maršovicích o vyhlášení této 
výtvarné soutěže pro děti na škole a že finančně 
přispějeme na náklady s tím spojené.  

Domluvili jsme si schůzku s ředitelkou školy Mgr. Natalií 
Kubešovou, na které jsme ji seznámili s informacemi o 
této výtvarné soutěži a požádali o zorganizování této 
výtvarné soutěže na obou školách s tím, že myslivecký 
spolek poskytne finanční částku na nákup malířských 
potřeb a na ceny pro vítěze v jednotlivých kategoriích. 

Vyhodnocení soutěže se uskutečnilo 15. února v přízemí 
školy. Vyhodnocení se zúčastnili pedagogičtí pracovníci 
školy a za myslivecký spolek jeho předseda Jiří Musil. Tato 
komise vyhodnotila nejlepší dětské malíře v těchto 
kategoriích: 

Kategorie I. (mateřské škola, do 6 let) 
1. místo Mikuláš Burjan „Jelen v lese“ 
2. místo Kryštof Tichý „Skřivan vítá jaro“ 
3. místo Vojtěch Krist „Já a jelen“ 
4. místo Dušan Móča „Datel – doktor lesní“       
5. místo Adéla Kristová „Let husy divoké“ 

                                              

Kategorie II. (6 - 8 let) 
1. místo Karolína Novotná „U rybníčku“ 
2. místo Karolína Novotná „Liška“ 
3. místo Vojtěch Forman „Afrika“              
4. místo Antonie Vodičková „Hajný - zvířata v lese“ 
5. místo Marie Slavíková „Šťastný letní den na louce“    

MYSLIVOST

Vítězové I. kategorie
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Kategorie III. (8 - 12 let)              
1. místo Michaela Vodáková „Vlk vyjící na měsíc“ 
2. místo Bohuslav Slavík „Maxovo království a vytí na 
měsíc“ 
3. místo Eva Slavíková „Liští rodina“ 
4. místo Lea Slavíková „Sova a polární záře“ 
5. místo Terezka Troppová „Spící liška“           

Předseda mysliveckého spolku Jiří Musil poděkoval dětem 
za účast v soutěži, nejlepším malířům poblahopřál a 
předal věcné ceny. Popřál dětem hodně úspěchů v dalším 
kole této soutěže a vyzval k účasti v dalším ročníku 
výtvarné soutěže, která bude pokračovat v příštím roce.  
Poděkoval ředitelce a pedagogickým pracovníkům školy za 
aktivní přístup k organizaci   soutěže, popřál jim mnoho 
úspěchů v jejich práci a vyjádřil naději na další rozvíjení 
spolupráce v oblasti myslivosti, ochrany přírody a 
ekologie. 

Výtvarné práce těchto dětí 
postupují do okresního kola 
Okresního mysl iveckého 
spolku Znojmo a budou k 
prohlédnutí na výstavě trofejí 
Moravskokrumlovska, která se 
koná ve dnech 21. - 24. 4. 2023 
v KD v Kubšicích. Zde se také 
uskuteční slavnostní vyhlášení 
nejlepších malířů v rámci 
okresu Znojmo, kteří postoupí 
do národního kola v Praze. 

Na tuto přehlídku trofejí a 
vyhodnocení výtvarné soutěže 
dětí zveme všechny občany, 
přátele myslivosti a zejména 
pak rodiče s dětmi, které se 
soutěže zúčastnily. 
                                                                        

Jiří Musil  

předseda MS SOBOTKA
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Plán akcí na období  
duben – červen 2023 

2. 4. (neděle) 
seberozvojové odpoledne pro ženy „Poznej svůj potenciál“ 
v zasedací místnost OÚ 

22. 4. (sobota) 
sousedské setkání „Okoštuj dědinu“ v KD 

29. 4. (sobota) 
zájezd na FLORIA JARO 2023 Kroměříž pořádá místní 
knihovna 

21. 5. (neděle) 
divadelní představení pro děti „Hrnečku vař“, v KD 

27. - 28.5. (víkend) 
hasičské závody pořádá SDH J-M,  ve sportovní areálu 

4.  6. (neděle) 
Den dětí v areálu ZŠaMŠ 

Sousedské setkání aneb Okoštuj dědinu 
Když jsme se s kulturním výborem na podzim sešli a 
začali plánovat akce na rok 2023, vznikla zde i odvážná 
myšlenka na sousedské setkání. Motivací pro tuto akci 
bylo, potkat se se spoluobčany a rodáky a také ukázat, že u 
nás v dědině máme šikovné lidí se spoustou talentu. Ať už 
se jedná o kulinářské umění, zpracování ovoce ve všech 
formách, řemeslné výrobky či talent muzikantský. 

Proto bychom rádi vyzvali všechny spoluobčany k 
zapojení se do této akce a předvedení svého talentu.  
Zájemci se můžou nahlašovat osobně na obecním úřadě, 
případně na emailu: rodiceprojm@gmail.com .  

Sousedské setkání aneb Okoštuj dědinu se uskuteční 22. 
dubna od 17. hodin v sále kulturního domu.  

Za kulturní výbor  
Mgr. Blanka Kristová

KULTURNÍ VÝBOR                                       OSTATNÍ

V naší obci 4 skupinky koledníků vybraly částku 
 44 254 Kč  

Poděkování patří jak koledníkům tak Vám všem, kteří jste 
přispěli potřebným.

mailto:rodiceprojm@gmail.com
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
(OD 1. 1. 2023  DO 31. 3. 2023) 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

50 let   Renata Vokurková 
Edita Popelová 
Nataliya Duda 

55 let   Roman Soukop 
Jana Motyčková 

65 let   Jiří Burjan 
Jana Procházková 
Eva Nešpůrková 

70 let   Oldřich Minařík 
Marie Hajsterová 
Jana Uhlířová 

Všem jubilantům přejeme všechno nejlepší 
a hlavně pevné zdraví do dalších let. 

ÚMRTÍ 

Růžena Jandová 
Ludmila Holešínská 
Eliška Ecklová 
Jiřina Hráčková 
Eugenie Stehlíková 

Všem pozůstalým vyslovujeme hlubokou soustrast. 

POHYB OBYVATELSTVA 

Přistěhovaní: 5 
Odstěhovaní: 3 
Narození: 0 
Zemřelí: 5 

K 31. 3. 2023 mají Jezeřany-Maršovice 789 obyvatel 
Jezeřany: 485 , Maršovice: 304 
Muži: 397, Ženy : 392

ARCHIV

Pořad bohoslužeb  
velikonočních svátků 2023 

Zelený čtvrtek - 6. 4. 2023 
18:00  mše na památku Večeře Páně v Loděnicích 

Velký pátek - 7. 4. 2023 
09:00    křížová cesta z J-M do Medlova 
15:00  pobožnost křížové cesty v J-M 
18:00  památka Umučení Páně v Loděnicích 
20:00-22:00  velkopáteční bdění u Božího hrobu v  J-M                 

Bílá sobota - 8. 4. 2023 
09:00-12:00  adorace u Božího hrobu v J-M 
21:00  Velikonoční vigilie v Loděnicích 

Velikonoční neděle - Boží hod velikonoční - 
9. 4. 2023 
09:00  mše svatá v J-M 
10:45  mše svatá v Loděnicích 
19.30  Nešpory Slavnosti Zmrtvýchvstání Páně v  J-M 

Pondělí velikonoční - 10. 4. 2023 
 09:00 mše svatá v J_M 
10.45  mše svatá v Loděnicích

Úklid domácnosti 
více na: 

http://uklid-ivancice-brno.zombeek.cz

INZERCE

http://uklid-ivancice-brno.zombeek.cz

